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… na úvod … 
Ahoj všichni. 

Ráda vás vidím u nového čísla školního časopisu 

Ležákoviny.  

V tomto díle se dočtete, jak to ve škole vypadalo 

v sobotu, kdy se konal den otevřených dveří a také 

co nového se na škole událo.  

Žádné otálení a hurá do čtení. 

 

CO SE STALO  

18.10. - Jak to chodí na naší lodi aneb 30 let založení 

Ležákovky 

10.10. - Coca Cola cup 

8.10. - Projekt - podpora vzdělávání 

3.11. - Výcvik dravců 

5.11. - Burza škol 

                                                                              

 

 

 

 

Více na webových stránkách www.zslezaku.cz                                                                                                   

Kateřina Vašková (9. B) 

http://www.zslezaku.cz/


 

AKTUALITY 

Výročí Ležákovky 

Je to sice uţ delší dobu, ale 18. 10. jsme společně oslavili 30. výročí zaloţení naší školy. 

Program byl opravdu pestrý, vystoupila školní druţina se svými nacvičenými písněmi, 

talentovaní ţáci, kteří předvedli své dovednosti a ukázalo se i slíbené překvapení v podobě 

zpívajícího učitelského sboru. Nakonec zazpívala naše bývalá studentka Simona Černá. 

Celým programem prováděli ţáci 9. třídy Ţaneta Petrlíková, Karolína Burešová a Tomáš 

Vacek. 

 

Zlatý hlásek 

Dne 3. 11. se konal druhý ročník školní pěvecké soutěţe Zlatý hlásek 

Leţákovky. Opět se zúčastnili ţáci všech tříd. Vítězství si vyzpívali 

Radek Chrbolka, Aleš Batelka, Simona Vobejdová, René Klaudinger a 

David Vavřička. 

 

 

Burza škol 

Dne 5. listopadu měli ţáci 8. a 9. tříd moţnost si prohlédnout střední 

školy, které se přišly prezentovat do naší školy. Přijelo okolo 26 škol  

a burza byla přístupná i pro ţáky ostatních základních škol. 

Pavlína Říhová (9. B)  
 

 



 

 

30. výročí Ležákovky 

Dne 18. 10. 2014 se uskutečnila oslava 30. výročí zaloţení Leţákovky. Tento rok se nesl pod 

názvem „Jak to chodí na naší lodi aneb ţivot ve škole“. Po celou dobu trvání byl připraven 

nabitý program, kterým provázeli moderátoři z devítek. Tedy Ţaneta Petrlíková, Karolína 

Burešová a Tomáš Vacek. I přes obrovský strach vše zvládli na jedničku a skvěle 

reprezentovali naší školu.  

Ve třídách byly také připraveny menší dílničky, ve kterých jste si mohli vyrobit nějaký ten 

výrobek na památku. Součástí celého programu byla i prohlídka školy. Pro ty, kteří měli hlad, 

bylo připraveno i menší pohoštění v podobě bramboráků a sladkých závinů a zákusků. Kdo se 

chtěl po náročném programu na chvilku zastavit, mohl si zajít na kafe, či jiný nápoj do 

školního bufetu. 

Všude vládla přátelská atmosféra a pro zpestření celého programu byl připraven i menší 

koncert Simony Černé.  

S přípravami si jak učitelé, tak ţáci dali obrovskou práci, a tak všem děkujeme, ţe jste to 

ocenili. V neposlední řade, škole přeji, aby měla stále více pilných ţáků a aby zde stála 

nejméně dalších třicet let.  

 

                                                                                         Zuzana Semerádová (9. A) 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 

 

MISTR ČECH 

 To, ţe je naše škola plná talentovaných ţáků, není ţádné překvapení. Najdou se u nás ti, 

co ovládají dovednosti karate, tance, zpěvu i malování. Vojtěch Říha ze 7. třídy zase 

bezvadně ovládá šachovou dovednost.  Od 25. 10. do 1. 11. se konalo Mistrovství Čech 

mládeţe v šachu v kategoriích od dvanácti do šestnácti let. Vojta se umístil na 1. místě, 

uţ podruhé. V loňském roku tomu bylo úplně stejně. Mistrovství Čech se odehrálo 

v Harrachově v Krkonoších a Vojtěch si pochopitelně vybojoval přímý postup na mistrovství 

České republiky. Vojta reprezentoval spolu s Maruškou Vaškovou (dřívější studentka školy) 

ne jenom svůj šachový oddíl, ale i naše město, tak tedy gratulujeme, ať se to příští rok povede 

potřetí! :) 

Pavlína Říhová (9. B)  

 

 

 

 

 

 

 



 

Na Veveří s Fokusem 

Dne 25. září se vydala 6. B s klienty Neziskové organizace Fokus Hlinsko 

na celodenní výlet na hrad Veveří a na plavbu parníkem po Brněnské přehradě. 

 Všichni jsme společně jeli autobusem k hradu, který se nachází nedaleko Brna. Podle 

pověsti byl zaloţen kolem roku 1059. První písemná zmínka je z roku 1213, kdy slouţil jako 

královský lovecký hrad. Paní průvodkyně nás provedla částmi hradu, které byly 

zrekonstruovány. Prošli jsme jednotlivé místnosti jako například loţnice, jídelnu, salonky, 

které byly zařízeny tak, jak se v době našich předků ţilo. Po krásné prohlídce hradu jsme 

se všichni pěšky vydali k Padacímu mostu. Byl veliký a paní učitelka Navrátilová nám říkala, 

ţe se můţe i propadnout! Někteří si to i vyzkoušeli. Všichni najednou uprostřed mostu skočili. 

Most se nepropadl, a tak jsme mohli všichni pokračovat dál.  

Došli jsme na zastávku parníku a čekali na jeho příjezd. Kdyţ parník připlul, všichni 

jsme nastoupili a uţívali jsme si krásnou plavbu parníkem po Brněnské přehradě, která 

je oblíbeným místem rekreace místních i návštěvníků. Přehrada také slouţí jako sportoviště. 

Kromě kanoistiky, vodního lyţování a jachtingu slouţí pro účely veslování. Plavili jsme po 

přehradě, která vznikla zatopením vesnice Kníničky řekou Svratkou v letech 1936-1940. 

Přehrada má rozlohu 259ha a v nejhlubším místě má hloubku 23,5m. Cestou jsme míjeli 

rybáře u břehů, husté lesy, penziony. Dojeli jsme do přístavu, kde jsme čekali, aţ pro nás 

přijede autobus. Vraceli jsme se domů s velmi dobrou náladou a plni krásných záţitků. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Klára Machová (6. B) 

 

 

http://cs.wikipedia.org/wiki/Rekreace
http://cs.wikipedia.org/wiki/Sportovi�t�
http://cs.wikipedia.org/wiki/Kanoistika
http://cs.wikipedia.org/wiki/Vodn�_ly�ov�n�
http://cs.wikipedia.org/wiki/Jachting
http://cs.wikipedia.org/wiki/Veslov�n�


 

 

Kdyţ se na  Leţákovce měl konat den otevřených dveří, rozhodovala jsem se, jestli tam 

půjdu nebo ne, protoţe v sobotu mám obvykle jiný program. Rozhodla jsem se, ţe tam 

asi nepůjdu. Paní učitelka Navrátilová mi ale nabídla, ţe bych mohla její sbor doprovázet hrou 

na klavír na písničku Šrouby a matice. Přestoţe uţ nechodím do Umělecké školy v Hlinsku – 

hra na klavír, nabídku jsem přijala. Řekla jsem si, ţe by to mohlo být velmi zajímavé. Pro mě 

byla výhoda, ţe jsem to mohla hrát jen jednou rukou. Tak jsem doma ve volném čase 

poslouchala jenom tuto písničku a trénovala jsem melodii na klavíru. Ve škole jsme 

to všechno secvičili.  

Nastal ten slavný den otevřených dveří. Ţáci zabodovali se svým úţasným programem. 

Všichni se tam hodně nasmáli. Těsně před tím, neţ jsme šli na řadu, jsem dostala velikou 

trému. Mockrát jsem si to předtím nezahrála a bála jsem se, abych v tom neměla překlepy. 

Sbor nastoupil, paní učitelky vše přichystaly a já jsem si před sebe dala noty. Bubny a kytara 

zahrály předehru. Moje prsty se přestaly klepat a písnička zazněla v plné síle na celou 

tělocvičnu. Udělala jsem tam asi tři překlepy, ale potom jsem potkala nějakou paní, která 

říkala, ţe se jí to moc líbilo. Měla jsem z toho radost.  

 

 

                                                                                                                Věra Seifertová (8. B)  

 

 

 

 

 

 

 

 



 

IKONA 9. A 
Přišel nový měsíc. A s ním spousta nových záţitků a událostí v naší 9. A. Nejdříve bych 

začala dnem 3. listopadu. Jako patroni jsme se totiţ zase a moc rádi vydali za našimi prvňáky, 

nejdříve jsme jim pomohli se pořádně přistrojit, protoţe venku uţ není ţádné teplo, a společně 

se vydali k areálu plaveckého bazénu. A proč jsme tam vlastně šli? Před námi totiţ byla 

přednáška o dravcích. Prvňáci si to moc uţili a my s nimi.  

A máme tu zase ,,čtvrtletí“, a tak je nejvyšší čas si zlepšovat známky.  

-A to nejlepší pro nás je, ţe konečně máme naše třídní trička. Určitě můţu za naši celou třídu 

říct, ţe jsou jedním slovem dokonalá!!                                        Ţaneta Petrlíková (9. A)  



 

 
Tak se nám to deváté dějství pomalu přesouvá do první čtvrtiny…. No nic, stále se jen 

učíme ve stejné třídě, všichni spolu a žádné změny nepociťujeme. Žijeme  

 24. září nás na atletickém čtyřboji reprezentoval Petr Sodomka a Petr Bordovský. 

Snaţili se a vůbec nevadí, ţe neskončili na prvním místě. 

 15. října se uskutečnila naše první taneční prodlouţená. Holky měly velkou radost 

z květinek, které dostaly od kluků. 

 Dne otevřených dveří se zúčastnili a podíleli na programu i zástupci z naší třídy. Kája 

Burešová si vyzkoušela moderování, Pája Říhová s Nikčou Mrkvičkovou nám 

předvedly, jak umí tancovat. Míša Adámková, Simča Vobejdová a Anička Dušánková 

nám zazpívaly a zahrály na kytaru. A samozřejmě vystoupil i náš skvělý herec David 

Novotný. 

 Ve čtvrtek 23. října jsme poprvé drţeli patronát nad prvňáčky. Vzájemně se poznali a 

ve skupinkách nacvičili pohádku, kterou následně všichni představovali svým 

spoluţákům. Celá naše třída byla nadšená. 

 3. listopadu se uskutečnila přednáška a ukázka dravců u bazénu. Kaţdý deváťák si 

vybral prvňáčka a celou přednášku na něj dával pozor. 

Autor: Zdeňka Nováková (9. B) 

 

 

 

 

 

 

 

 



 

Vracíme se v čase 

Tentokrát do roku: 1414 

Váţení příznivci Leţákovin, drazí hladoví čtenáři. Chtěl bych Vás uvítat u druhého vydání 

rubriky „Vracíme se v čase“. Tentokrát zaměříme pozornost na rok 1414. 5. listopadu tohoto 

roku byl totiţ zahájen tzv. Kostnický koncil. Mnozí z vás starších jiţ vědí, v jaké souvislosti 

se nás tato událost týká. Pojďme si tedy připomenout události, které se udály před rovnými 

šesti sty lety a které zapříčinily pozdější ztrátu pro Český národ v podobě smrti upálením 

Mistra Jana Husa. 

___________________________________________________________________________

Kostnický koncil svolal papeţ Jan XXIII. kvůli nátlaku římského krále Zikmunda. Hlavním 

účelem bylo ze tří papeţů, kteří si kladli nárok na papeţský stolec, vybrat jen jednoho z nich a 

reformovat tak rozvrácenou církev. Nakonec ale abdikovali, resp. museli abdikovat všichni tři 

samozvaní papeţi, zvolen byl papeţ zcela nový a 22. dubna 1418 koncil končí. Rozporuplně. 

Zdařilo se sice najít jednotu v církvi – byl přece zvolen jeden uznávaný papeţ. Co se ovšem 

dořešit nepodařilo, byl fakt, ţe se nezdařilo vyřešit otázky týkající se navázání dialogu 

s husity. Patrně to bylo kvůli zradě, které husitům uštědřili pořadatelé koncilu na osobu Mistra 

Jana Husa. Ze začátku koncilu byl na koncil přizván právě i český reformátor a kazatel, Mistr 

Jan Hus. Plánováno bylo, ţe zde bude obhajovat svoje názory hlavně k prodeji odpustků. 

(V husitských dobách bylo moţné se z hříchů „vykoupit“ pomocí tzv. odpustků, které měly 

zaručit odpuštění hříchů u Božího soudu.). Bezpečí měl Mistru Janu zajistit královský glejt 

od krále Zikmunda. Ten měl Husovi zajistit bezpečí na cestě na koncil a z koncilu. Mistr se 

ovšem domníval, ţe se to samé týká i jeho působení na koncilu, coţ ovšem nebylo obsahem 

glejtu. S klidným vědomím tedy odjíţdí do Kostnice a smýšlí, jak obhajovat svoje názory. 

Podaří se mu získat si zpět právo vystupovat a kázat v Betlémské kapli? Bude mu odejmuta 

klatba (= zákaz účasti na svátostech), kterou na něj uvalil papeţ Jan XXIII? Zvládne obhájit 

své názory a prosadit se tak do reformace církve? Klatba nad ním zrušena byla, ba dokonce 

dostal moţnost se hájit. Musel se zpovídat z vydání komentáře k bule, kterou vydal papeţ Jan 

XXIII., koncil rozhodoval, zda Husovy nauky o církvi korespondují se zásadami 

římskokatolické církve. Husovi se ale staly osudné jeho články, které psal a kázal  

v nich, jak by měla vypadat správná církev. Byly označeny koncilem 

za bludné a nepravdivé. Husovi byla nabídnuta moţnost odvolat svá 

učení, ten však odmítal. Chtěl, aby mu koncil dokázal opak. Od této 

chvíle s ním koncil jedná jako se zatvrzelým kacířem. V den vynesení 

rozsudku, 06. července 1415, nebyla jiţ nabídnuta Husovi moţnost 

obhajoby a rozsudek zněl jasně: Trest smrti upálením. Kdyţ Hus 

spočívá na hranici, přistupuje k jeho hranici Zikmundův maršálek 

s nabídkou výměny jeho odvolání za zachování holého života. To 

však hrdý, ukřivděný a zhrzený Hus odmítá. Hranice je zapálena. Jeho 

ostatky a popel z hranice jsou vhozeny do řeky Rýna. V Česku tato 

zpráva způsobí vlnu nevole, která vrcholí husitským povstáním 

a vypuknutím husitských válek. 

(Na snímku je zachycen Mistr Jan Hus při své obhajobě na koncilu.) 
Radek BŘÍZA (9. B) 



 

 

Katsu a její školní výlet 
Paní učitelka přišla do třídy a oznámila skvělou zprávu, ţe pojedou na školní výlet. Všichni se 

hned ptali kam, ale paní učitelka řekla, ţe to má být překvapení. Nikdo se nemohl dočkat, a 

tak týden uplynul rychle a byl den odjezdu. Všichni natěšeně vešli do autobusu, i Katsu se 

moc těšila, byla ráda, ţe se nemusí učit, i kdyţ jí škola celkem bavila. Stále naléhali na paní 

učitelku, aby jim řekla, kam vlastně pojedou, ale ona jim to nechtěla říci, jinak by zkazila 

překvapení. Po několika hodinách se ptali, jestli uţ tam budou, autobus zastavil a Katsu se 

podívala z okénka. Před nimi se rozkládala rozlehlá planina chrámu  清水寺 (Kijomizu-

dera). Byl naprosto krásný, nikdo nemohl ani vydechnout. Ten chrám je z roku 798 a je to 

jeden z buddhistických chrámů, ozvalo se za nimi, byla to jejich průvodkyně. Jméno chrámu 

je odvozeno od vodopádu, který uvnitř protéká a dnešní stavba pochází z roku 1633. Celý 

chrám se skládá ze spousty svatyní. Celý výlet se jim moc vydařil a Katsu byla naprosto 

uchvácená, protoţe si vţdy o tomhle chrámu jen četla a dnes ho mohla opravdu navštívit. 

 

 

  

 

 
 
 
 

 
 
 

Tereza Vránová (9. B) 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 

Jak přežít školní rok 

Využij naplno školní pomůcky! Jak se vyhnout vyvolání?↓ 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Jak neusnout při hodině?Ztráty a nálezy↓ 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

                                         Šmídová Anna (8. B) 

1) Červená vpitá do mozku 

Při psaní poznámek do 

sešitu si nejdůleţitější věci 

zapisuj červeným perem. Aţ 

se budeš učit, zvýrazněné 

poznámky si snáze 

zapamatuješ. 

 

2) Barevná navigace 

Pouţívej lepící barevné 

papírky jako záložky v sešitě. 

Dneska si uţ můţeš koupit 

spoustu tvarů a barev. Sešit si 

tak vylepšíš podle sebe, aby ti 

co nejlépe vyhovoval. 

 

 

Zůstaň v klidu a makej 
Místo koukání do země a doufání, 

ţe neuslyšíš svoje jméno, si zkus 

psát poznámky a dělat, ţe 

pozorně posloucháš. Učitelé tě 

nebudou chtít rušit a radši vyvolají 

někoho, na kom je vidět, ţe se 

vůbec neučil. 
 

1) Únavu zažeň básničkou 

O přestávce zkus napsat 

básničku nebo rapovou písničku. 

Třeba o tom, jaké strávíš super 

odpoledne. ☺ 

2) Úkol co ti nedá spát 

Obkresluj svoje poznámky 

v sešitě nebo upravuj nadpisy. Tím se 

snad na chvilku zaměstnáš a snad 

zapomeneš na nějakou únavu. 

 

,,Malá“rada ☺ 

Kdyţ půjčuješ 

spoluţákům propisky nebo 

tuţky, radši uţ předem 

počítej s tím, ţe se ti 

nemusí vrátit. Proto 

půjčuj jen ty, které 

nepotřebuješ nebo ke 

kterým nemáš ţádný vztah. 

 



 

M.A.S aneb 
zpíváme  

ve 14 
V minulém čísle jsme se zabývali našimi rapery z Hlinska a dnes se dozvíme o dalších, co se 

snaţí ,,prorazit''. Nebudou to teda rapeři, ale 3 zpěvačky v pubertálním věku, které jsou z naší 

školičky. M.A.S, tak se jmenují. Jsou to začáteční písmena jejich jmen a my si jejich jména 

jdeme pořádně přiblíţit.  

Míša Adámková 
Jedna ze zpěvaček této skupiny a také druhá nejmladší z této skupiny. Mohli jste ji vidět 

18.10 vystupovat společně s ostatními zpívat na Dni otevřených dveří na naší škole. Jako 

nejlepší koníček povaţuje hru na kytaru a zpěv. Plánuje se zúčastnit Hlinecké noty a my jí 

společně budeme přát, aby se dostala na nějaké parádní místo.  

 

Anna Dušánková 
Nejstarší člen této dívčí skupiny. Jako Míša, tak i ona vystupovala 18. 10. se společnou 

písničkou Kapitán Morgan. Jako nejlepší koníček povaţuje hru na kytaru. Soutěţe se jiţ 

zúčastnila a to soutěţe ,,Hlásek Leţákovky'' a skončila na druhém místě.  

 

Simona Vobejdová 
Nejmladší člen skupiny. I Simča zpívala společně s Aničkou, Míšou a Alešem na Dni 

otevřených dveří. Jako Anička, tak i ona se zúčastnila soutěţe ,,Hlásek Leţákovky'' a skončila 

na prvním místě. Jako svůj koníček povaţuje hru na klavír a zpěv stejně jako Míša. Dostala 

nabídku zúčastnit se Hlinecké noty, kterou přijala. I té budeme přát, aby se jí dařilo.  

 

Společně je můţete vidět zpívat na další akci naší školy, na kterou uţ společně plánují 

společnou písničku. Tak si myslím, ţe se máme na co těšit. Já se s vámi loučím a zase příště.  

 

 

Karolína Burešová (9. B) 
 
 

 

 

 

 

 



 

 

 

Tento rok frčí po celém světě náramky z gumiček 

Vypadá to, ţe barevné sady – gumičky Loom bands s tkalcovským stavem a háčkem jsou 

zábava jen pro dívky, ale věřte, ţe zakoupení sady gumiček můţe být přínosem i pro chlapce 

ve věku 7-12 let. Děti poslední dobou ztrácely schopnost jemné motoriky, mnoho z nich ještě 

při nástupu do školy neumí zavázat tkaničky u bot a jejich motorické schopnosti uvadají 

přímo úměrně s mnoţstvím odehraných her na PC a prosezených u notebooku. 

Mnoho rodičů nemá čas a peníze na vytvoření smysluplného a tvořivého plánu pro děti na 

několik hodin během dne, novými technologiemi a internetem je navíc většina z nich 

přirozeně přitahována. Na webu se letos šíří nový trend, přímo mánie, která mnoho dětí 

moţná zaujme a vrátí je zpět k rozvoji trpělivosti a jemné motoriky – výuková videa s 

pletením Loom bands na webových stránkách a Youtube 

A takhle vypadá jeden z nejjednodušších náramků, který nosí snad každý: 

 

Simona Hebká (6. B) 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

http://www.google.cz/url?url=http://www.loombands-navody.cz/navod-pro-vytvoreni-naramku-fishtail/&rct=j&frm=1&q=&esrc=s&sa=U&ei=NekqVNWmBOPhywOJioKoAw&ved=0CCYQ9QEwCA&usg=AFQjCNGCrsrWWBHBD1Ue0VkheyFjOzgA8g


 

Rozhovor 
Amálka: 

Byla jsi na narozeninách naší školy? 

Jo, byla. 

 

Jak se ti tam líbilo? 

Bylo to dobrý. 

 

Jaké vystoupení se ti nejvíc líbilo? 

To jak jsme zpívali. 

 

Co by si popřála Ležákovce? 

Aby kolem Ležákovky lítalo morče. 

 

Sára: 
Byla jsi na narozeninách naší školy? 

Byla. 

 

Jak se ti tam líbilo? 

Hezký. 

 

Jaké vystoupení se ti nejvíc líbilo? 

Taky to jak jsme zpívali. 

 

Co by si popřála Ležákovce? 

Hodně štěstí, zdraví, ať tě život baví. 

 

Nikol Táborská (9. B) 


